
Protokół Nr 69/20
z posiedzenia Zarządu Powiatu Wołowskiego

w dniu 16 marca 2020 r.

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Starostwa Powiatowego w Wołowie
przy pl. Piastowskim 2 wWołowie, w godz. 13:00-15:20.

W posiedzeniu uczestniczyli:
1) Janusz Dziarski - przewodniczący Zarządu
2) Jarosław Iskra - członek Zarządu
3) Kamil Jeżyna - członek Zarządu
4) Zbigniew Posacki - członek Zarządu
5) Józef Szumilas - członek Zarządu

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1do protokołu).

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
p. Beata Sadowska - Skarbnik Powiatu Wołowskiego,
p. Andrzej Nejman - Sekretarz Powiatu Wołowskiego.

Otwarcia posiedzenia dokonał Pan Starosta, witając uczestników spotkania.
Następnie przedstawił porządek posiedzenia.

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie proponowanego porządku posiedzenia.
3. Przedstawienie przez Przewodniczącego Komisji ds. konsultacji wyników konsultacji

społecznych.
4. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania

z działalności Powiatowego Ośrodka Wsparcia Środowiskowy Dom Samopomocy
w Wołowie za 2019 rok.

5. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy na rok 2020
dla Powiatowego Ośrodka Wsparcia - Środowiskowy Dom Samopomocy w Wołowie.

6. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy
i Programów Pracy Powiatowego Ośrodka Wsparcia Dziennego Nasz Dom w Wołowie
na rok 2020.

7. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie przyznania stypendiów za szczególne
osiągnięcia w dziedzinach: naukowej, artystycznej i sportowej dla uczniów
uczęszczających do szkół prowadzonych przez Powiat Wołowski.

8. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Wołowskiego
na rok 2020 r.

9. Omówienie wniosków CKZiU w sprawie napowietrznej wymiany instalacji elektrycznej
oraz w sprawie realizacji zadania majątkowego "Demontaż spękanych i pokruszonych
gzymsów żelbetowych na dachu budynku F" - bursy szkolnej wraz z wymianą rynien.

10. Omówienie wniosku POW-TS - wykonanie kotłowni.
11. Omówienie wniosku PCM w sprawie w sprawie wymiany kotła gazowego w Przychodni

w Brzegu Dolnym.
12. Omówienie sprawy nieodebranego pojazdu z uwagi na brak miejsca na przechowywanie

pojazdów.
13. Sprawy różne.
14. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 2 Przyjecie proponowanego porzadku posiedzenia.

P. Starosta zaproponował usunięcie pozostawienie punktów dotyczących zmian w budżecie
oraz omówienie sprawy konsultacji społecznych.
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P. Kamil Jeżyna zwrócił uwagę, że mimo wszystko pozostałe punkty także warto rozpatrzyć.
Wyjaśnienia dat. uzasadnień można uzyskać telefonicznie.

P. Skarbnik odniosła się do wniosków do budżetu, jeżeli zmiana budżetu ma być podjęta na
sesji, wnioski powinny być dziś omówione. W dniu dzisiejszym nastąpiła prośba o rozwiązanie
rezerwy z przeznaczeniem na nadzór nad lasami nie będącymi lasami Skarbu Państwa. Są
również wnioski o zmiany w budżecie dat. zwiększenia dotacji na zadania zlecone.

P. Starosta poinformował, że od p. Z. Posackiego i p. K. Jezyny wpłynął wniosek ws. informacji
na temat zarządzania kryzysowego. Zespół ds. zarządzania kryzysowego ciągle działa, odbyła
się również Komisja Bezpieczeństwa. Ciągle jest kontakt telefoniczny i mailawy, spotkania
bezpośrednie są ryzykowne. Możliwe działania są podejmowane. Wniosek o spotkanie tego
gremium nie do końca jest zasadny.

P. Z. Pasacki wskazał, że nie widać funkcjonowania zespołu. Brakuje jest oficjalnych informacji
dla opinii publicznej. Taki zespół powinien podjąć decyzję np. odnośnie powrotu praktykantów
z Irlandii. Zarząd powinien być w posiadaniu istotnych informacji.

P. K. Jeżyna nadmienił, że sytuacja rozwija się w stronę niekorzystną, zatem działania zespołu
powinny być skoordynowane. Również ze strony gmin pojawiają się takie głosy. Powiaty
średzki, trzebnicki, wrocławski codziennie wydają komunikaty. Konieczny jest przepływ
informacji miedzy jednostkami i spójny przekaz.

P. Starosta zgodził się co do jednolitości komunikatów. Wszyscy wchodzący w skład zespołu
zarządzania kryzysowego współpracują ze sobą.

P. Józef Szumilas wskazał, że brak informacji powoduje dezinformacje i niepotrzebne emocje.
O tę sferę należy zadbać.

P. Starosta wyjaśnił, że braki w tej kwestii wiążą się z dotychczasowym zaangażowaniem
pracowników w konsultacje.

P. Sekretarz podał do wiadomości, że administracja publiczna pracuje normalnie, podejmowane
są działania prewencyjne. Kodeks pracy obowiązuje. Kierownictwo odpowiada na wnioski
w sprawie pracy zdalnej.

Ustalono, że wnioski inwestycyjno-remontowe, zawarte w porządku posiedzenia, będą do
rozpatrzenia w późniejszym terminie. Poszerzenie o wniosek p. Z. Posackiego i p. K. Jeżyny
ws. zespołu ds. zarządzania kryzysowego.

Zarząd jednogłośnie przyjął proponowany porządek posiedzenia ze zmianami.

Ad. 3 Przedstawienie przez Przewodniczacego Komisji ds. konsultacji wyników
konsultacji społecznych.

P. Starosta zreferował wcześniejszą telefoniczną rozmowę z dyrektor Powiatowej Stacji
Sanitarno-Epidemiologicznej w Wołowie. 10 osób z terenu powiatu jest w kwarantannie. Nie ma
osoby z potwierdzonym zakażeniem. Osoby powracające z zagranicy są automatycznie
poddane kwarantannie. Odnośnie domowników tych osób będzie decyzja sanepidu.
Grupa młodzieży z CKZiU jest w Irlandii wraz z grupą młodzieży z Wrocławia i Głogowa, są to
praktykanci w zawodzie informatyk. Z powiatu jest 16 podopiecznych i wychowawczyni. Razem
63 osoby, które razem wyjechały w ramach programu Erasmus. Od piątku trwają starania, aby
zarezerwować bilety dla tych osób, aby mogły wrócić.
W piątek w Starostwie we Wrocławiu odbyło się spotkanie z pozostałymi starostami, wojewodą,
kuratorem oświaty, komendantem policji w sprawie ustalenia miejsca kwarantanny dla tych
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osób, kiedy powrócą. Od starostów zażądano wskazania takich obiektów oraz osób do kontaktu
między powiatem a województwem. Do dziś nie było ustaleń.
Została odgórnie zakończona kwalifikacja wojskowa, zatem w powiecie w tym roku się nie
odbędzie.

P. Wicestarosta przystąpił do omawiania wyników konsultacji społecznych, które z powodów
epidemicznych zakończono dzień wcześniej. Protokół członkowie Zarządu otrzymali mailowo.
W ramach konsultacji oddano 5267 głosów, 5125 głosów na tak (za pozostaniem gminy Wińsko
w powiecie wołowskim), 134 głosy na nie, 8 głosów nieważnych. W gminie Wińsko oddano 974
głosy na tak, 33 głosy na nie.

P. K. Jeżyna poinformował, iż zgłaszał uwagę, żeby uzupełnić protokół o dane, jaka była liczba
głosów w Brzegu Dolnym i w Wołowie. Chce także wiedzieć, jaka liczba osób uprawnionych
z terenu powiatu wzięła udział w konsultacjach i jak procentowo wyglądała liczba głosów za
i przeciw - aby takie informacje trafiły do opinii publicznej. Da to pełniejszy obraz.

P. J. Szumilas zwrócił uwagę, że wielu dolnobrzeżan głosowało w Starostwie, więc takie dane
nie dadzą pełnego obrazu.

P. J. Iskra nadmienił, że podobne uwagi miał radny p. Z. Skorupa, że te dane można uzupełnić.

Członkowie Zarządu spytali ws. programu do zdalnej sesji.

P. Starosta odpowiedział, że jeśli będą zmiany w prawie, umożliwiające zdalne posiedzenia, są
już rozmowy z firmą w sprawie programu do prowadzenia sesji zdalnej.

Rozmawiano w sprawie planowanej nadzwyczajnej sytuacji, jak należy ją przeprowadzić, aby
było to w sposób możliwie bezpieczny.

P. Starosta zapytał mecenasa (telefonicznie w trybie głośnomówiącym) czy coś się zmieniło
odnośnie możliwości prowadzenia sesji zdalnej.

Mecenas P. Migaj odparł, że obrady na szczeblu rządowym i samorządowym nie zostały
dotychczas zawieszone oraz nie zmieniono zasad ich przeprowadzania.

P. Starosta podsumował, że choć technicznie będzie wkrótce możliwość prowadzenia sesji
Rady Powiatu zdalnie i zdalnych głosowań, to prawnie nie ma jeszcze takiej opcji.

Członkowie Zarządu zastanawiali się, czy wobec powyższych faktów, jak i wobec tego, że
członkowie Porozumienia Powiatowego Wspólnota zadeklarowali, że nie przybędą na sesję 19
marca, czy zwoływać te obrady czy nie.

P. K. Jeżyna wskazał, że jego zdaniem jest możliwość zorganizowania sesji przy zachowaniu
wszystkich aktualnych zaleceń. Choć teoretycznie można przedłożyć wojewodzie wynik
konsultacji bez uchwały Rady Powiatu.

P. J. Iskra nadmienił, że jest przeciwny zwoływaniu sesji 19.03, można później, zaś wyniki
konsultacji należy przekazać wojewodzie.

P. Starosta zaproponował, żeby temat nadzwyczajnej sesji zostawić do kolejnego dnia.
Członkowie Zarządu zgodzili się.

Ad. 4 Rozpatrzenie oraz podjecie uchwały w sgrawie zatwierdzenia sprawozdania
z działalności Powiatowego Ośrodka Wsparcia Srodowiskowy Dom Samopomocy
w Wołowi e za 2019 rok.
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Członkowie Zarządu zapoznali się ze sprawozdaniem z działalności Powiatowego Ośrodka
Wsparcia Środowiskowy Dom Samopomocy w Wołowie za 2019 rok.

Zarząd 5 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się
podjął uchwałę Zarządu Powiatu w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z działalności
Powiatowego Ośrodka Wsparcia Środowiskowy Dom Samopomocy w Wołowi e za 2019
rok.

Ad. 5 Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy na rok
2020 dla Powiatowego Ośrodka Wsparcia - Środowiskowy Dom Samopomocy
wWołowie.

Członkowie Zarządu zapoznali się z planami pracy na rok 2020 dla Powiatowego Ośrodka
Wsparcia - Środowiskowy Dom Samopomocy w Wołowie.

Zarząd 5 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się
podjął uchwałę Zarządu Powiatu w sprawie zatwierdzenia planów pracy na rok 2020 dla
Powiatowego Ośrodka Wsparcia - Środowiskowy Dom Samopomocy w Wołowie.

Ad. 6 Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy
i Programów Pracy Powiatowego Ośrodka Wsparcia Dziennego Nasz Dom w Wołowi e na
rok 2020.

Członkowie Zarządu zapoznali się z planami pracy i programami pracy Powiatowego Ośrodka
Wsparcia Dziennego Nasz Dom w Wołowie na rok 2020.

Zarząd 5 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się
podjął uchwałę Zarządu Powiatu w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy i Programów
Pracy Powiatowego Ośrodka Wsparcia Dziennego Nasz Dom w Wołowi e na rok 2020.

Ad. 7 Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie przyznania stypendiów
za szczególne osiągnięcia w dziedzinach: naukowej. artystycznej i sportowej dla uczniów
uczęszczajacych do szkół prowadzonych przez Powiat Wołowski.

P. Starosta przedstawił uchwałę wraz z uzasadnieniem. Przyznanych ma zostać 10 stypendiów:
5 sportowych, 2 naukowe i 3 artystyczne. Każde stypendium wynosi 500 zł i jest przyznawane
na okres 5 miesięcy.

P. J. Szumilas poprosił o poprawki w uchwale w zakresie odmiany niektórych nazwisk.

Zarząd 5 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się
podjął uchwałę Zarządu Powiatu w sprawie przyznania stypendiów za szczególne
osiągnięcia w dziedzinach: naukowej. artystycznej i sportowej dla uczniów
uczęszczających do szkół prowadzonych przez Powiat Wołowski.

Ad. 8 Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu
Wołowskiego na rok 2020 r.
P. Skarbnik poinformowała, że druga, poprawiona wersja została członkom Zarządu
dostarczona. P. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.

Zarząd 5 głosami za przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujacych się
podjął uchwałę Zarządu Powiatu w sprawie zmiany budżetu Powiatu Wołowskiego na rok
2020 r.
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Ad. 9 Omówienie wniosków CKZIU w sprawie napowietrznej wymiany instalacji
elektrycznej oraz w sprawie realizacji zadania majatkowego "Demontaż spękanych
i pokruszonych gzymsów żelbetowych na dachu budynku Fil - bursy szkolnej wraz
z wymiana rynien.

Punkt zdjęty z porządku posiedzenia.

Ad. 10 Omówienie wniosku POW-TS- wykonanie kotłowni.

Punkt zdjęty z porządku posiedzenia.

Ad. 11 Omówienie wniosku PCM w sprawie w sprawie wymiany kotła gazowego
w Przychodni w Brzegu Dolnym.

Punkt zdjęty z porządku posiedzenia.

Ad. 12 Omówienie sprawy nieodebranego pojazdu z uwagi na brak miejsca
na przechowywanie pojazdów.

Punkt zdjęty z porządku posiedzenia.

Ad. 13 Sprawy różne.

Omówienie wniosku p. Zbigniewa Posackiego i Kamila Jeżyny - członków Zarządu Powiatu
Wołowskiego, odnośnie zarządzania kryzysowego i informacji z tym zakresie.

Wniosek został przyjęty przez członków Zarządu jednogłośnie i przekazany do realizacji przez
Starostę i jego służby.

P. J. Szumilas zaapelował o ustalenie zasad pracy zdalnej dla pracowników Starostwa.

P. J. iskra przywołał zasady, jakie wprowadzono w urzędach gmin w Wołowie i Brzegu Dolnym,
praca zdalna i ograniczenie przyjmowania interesantów.

P. Starosta poinformował, że w czasie spotkania z kierownikami w czwartek poprosił
o wskazanie planów odnośnie pracy osobowej i informacje, kto będzie pracował zdalnie.
Ustalenia zostaną poparte zarządzeniem na piśmie.

P. K. Jeżyna zapytał, czy było zgromadzenie wspólników PGM.

P. Starosta odparł, że jest planowane na czwartek.

P. K. Jeżyna poprosił o komentarz Starosty ws. pisma od pracowników PGM. Druga sprawa,
Zarząd spółki PGMjest jednoosobowy i w sytuacji pandemii nie jest to korzystne. Rekomenduje
rozszerzenie składu zarządu lub ustanowienie prokury, żeby możliwe były decyzje
administracyjne w przypadku nieobecności prezesa.

P. Starosta wyjaśnił, że pracownicy przychodni w Wołowie zwrócili się do prezesa, informując
jednocześnie wspólników, że chcieliby realizować pracę zdalną. P. Starosta był wtedy na
spotkaniu w Starostwie Powiatowym we Wrocławiu, nie miał przy sobie telefonów, podczas
przerwy odebrał informację, że burmistrz Wołowa kazał sekretarce napisać pismo o spotkanie
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ze Starostą w ramach zgromadzenia wspólników. P. Starosta będąc na spotkaniu nie wiedział
o sytuacji aż do przerwy.

P. K. Jeżyna nadmienił, że treść odpowiedzi Starostwa mogła zaognić relacje. Go dalej
z wnioskiem pracowników PGM?

P. Starosta poinformował, że w PGM wprowadzono już ograniczenia mające chronić
maksymalnie pracowników, od soboty takowe funkcjonują w ramach nocnej i świątecznej opieki.
Dzisiaj podobne procedury wprowadzono w przychodniach w Wołowie i Brzegu Dolnym.

P. Starosta opisał sytuację w szkole w Lubiążu. P. dyrektor zawnioskowała o wyłączenie szkoły,
opierając się na rozporządzeniu o bezpieczeństwie i higieny pracy p. Starosta zgodził się na
zamknięcie szkoły. Spowodowało to działania dyr. Kacalaka. W szkole będą zajęcia
opiekuńczo-wychowawcze. Ze wzgl. na zasiłki opiekuńcze i zwolnienia lekarskie zostało do
dyspozycji p. dyrektor 6-7 osób. ZPR w Brzegu Dolnym pracuje. Są ograniczenia w zakresie
przepustek, wyjazdów do domu, podobnie w placówce opiekuńczo-wychowawczej w Wołowie.

Ad. 14 Zamkniecie posiedzenia.

Wobec wyczerpania porządku p. Starosta zamknął posiedzenie Zarządu.

Na tym protokół zakończono.

Protokolant:
Marta Wabiszczewicz-Krawczuk
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